
Tisztelt Csátaljai lakosok! Hölgyeim és Uraim! Kedves Gyerekek! 

 

Nagyon sok szeretettel köszöntök minden kedves megjelentet, külön köszöntöm Csátalja 

község nevében 

Zsigó Róbert államtitkár Urat, országgyűlési képviselőnket, 

Dr. Szenoradszki Endre Urat a Bajai járási hivatal vezetőjét, 

Hirtenberg János urat Dávod polgármesterét, 

Bögi István Urat Nagybaracska polgármesterét, 

Dr Horváth Katalin jegyző asszonyt, 

Dr Tóthné Dr Mészáros Katalin asszonyt a bajai járási hivatal népegészségügyi osztály 

vezetőjét, 

Kőrösi Balázs Urat, a kivitelező cég vezetőjét, 

Dr Komáromi Mónika háziorvost, 

Dr Miklós Éva fogszakorvost, 

Dr Szűcs Judit gyógyszerészt, 

Sarnyai Judit védőnőt, 

Erdős Éva ápolót, 

Jasperné Korsós Szilvia ápolót, 

Horváth Lilla fogászati asszisztenst. 

Tisztelt Megjelentek 

Egy fontos mérföldkőhöz érkeztünk településünk életében. Az elmúlt 2 év során sikerült 

felújítani, 21. századi színvonalúvá tenni egészségügyi intézményeinket. 

Kezdődött 2017.09.18-án, a háziorvosi rendelő belső felújításával, melynek során megvalósult 

a rendelő teljes belső felújítása, nyílászárók cseréje, épület hőszigetelése, akadálymentesítése, 

padlóburkolat cseréje, festés-mázolása, új bútorokat, várótermi székeket vásároltunk, valamint 

korszerűbb műszerek lettek beszerezve. A betegek 2017 12.15-től vehették birtokba a minden 

igényt kielégítő rendelőt. 

A felújítás az EU TOP-os pályázat keretében valósult meg 18.060.00 Ft—ból. 

 

Alig fejeztük be a háziorvosi rendelő felújítását, 2018. 02.22-én elkezdődött a fogorvosi rendelő 

teljes felújítása, melynek keretében, teljes tetőfedő cserét hajtottunk végre, kicseréltük a 

nyílászárókat, a padlóburkolatot, teljes hőszigetelést kapott az épület, fűtéskorszerűsítés lett 

végrehajtva, festés-mázolás, bútorzat és várótermi székeket vásároltunk, új műszerek kerültek 

beszerzésre és akadálymentessé tettük a rendelőt. 



A betegek 2018.05.15-én vehették át a rendelőt. 

A beruházás szintén EU forrásból a TOP pályázat keretében valósult meg 21.940.000 Ft-ból. 

 

A következő a gyógyszertár felújítása volt, melyet Szűcs Judit gyógyszerész asszony 

kezdeményezett, és Ő fizette ki a felújítási költségeket.  A felújítás kb. 1.500.000 Ft –ba került.  

 

Végül a Védőnői szolgálat épülete lett felújítva, melyben az épület tető cseréjét hajtottuk végre, 

fűtéskorszerűsítés, teljes villany és vízhálózat  felújítása megtörtént, nyílászárók cseréje, külső 

hőszigetelés, festés-mázolás, vizesblokkok felújítása, az energia szolgáltatást napelemmel 

fogjuk megoldani, a felújítást az „ Önkormányzatok feladatellátást szolgáló fejlesztések 

támogatása „ pályázatból oldottuk meg 28.200.000 forint értékben. 

 

Ezzel még nincs vége a településünkön elindult egészségügyi fejlesztésnek, hiszen a 

meghirdetett „Magyar Falu program” keretében tegnapi napon nyújtottunk be pályázatot orvosi, 

fogorvosi és védőnői korszerű eszközök beszerzésére, kb.4.000.000 Ft értékben. 

Reméljük, hogy a pályázatunk sikeres lesz, és sikerül a minőségi ellátást növelő eszközöket 

beszerezni. 

Itt szeretném megemlíteni, hogy jelen pillanatban folyik településünkön a Komplex 

népegészségügyi szűrés keretében a vastagbél rák szűrés, melyben 160 fő vesz részt Csátalján, 

és már több személynél sikerült felderíteni a kezdeti betegséget, felhívnám a figyelmét 

mindenkinek, aki tud, vegyen részt ezeken a szűréseken, mert az időben feltárt betegség, életet 

menthet. 

 

Praxis közösség pályázaton 6 bajai és környékbeli település - köztük Csátalja is - támogatást 

nyert, a „Három generációval az egészségért” programban. Júniusban elkezdődik a szűrési 

program, melynek keretében, szív és érrendszeri, emlő rák, méhnyak rák, vastagbél rák 

szűrések, valamint az óvodában, iskolában és felnőttek részére is egészségnapok kerülnek 

megszervezésre, Dr Komáromi Mónika háziorvos vezetésével, az ápolónők és a védőnő 

bevonásával. 

Ismét felhívnám mindenki figyelmét, hogy vegyen részt a szűréseken saját egészsége 

védelmében 

 

Az egészségügyi intézmények felújítása mellet megszeretném említeni, az önkormányzati 

hivatal teljes körű felújítását is mely által teljesen felújításra került az épület, teljes mértékben 

hőszigetelt lett,- melyet éreztünk is a tél folyamán,- valamint a napelem segítségével teljesen 

önellátóvá vált az épület áram szolgáltatás szempontjából. 

Sikerült a Petőfi utca, Petőfi utca és a Dózsa utca közötti Damjanich utcai szakasz vízelvezetést 

is megoldani, valamint az Árpád utca csapadékvíz elvezető árkait rendbe tetetni, és kapu bejárói 

átereszeket elkészíteni.  



A felújítás szintén TOP pályázatból valósult meg 25.000.000 Ft értékben. 

 

Az épületeink felújítása tovább folyik, most kerül közbeszerzésre az Óvoda energetikai 

korszerűsítése, mely által külső hőszigetelés, belső felújítás, és szintén napelemmel történő 

áram termelés fog megvalósulni, kérném az óvodás szülők megértését és türelmét, mivel az 

óvoda ideiglenesen más helyre kerül áthelyezésre. 

Szintén TOP pályázaton kerül megvalósításra a buszforduló felújítása, buszvárók cseréje és 1 

km járda felújítása is. Ebben a pályázatban kértünk egy kommunális kistraktort és utca és árok 

karbantartásához szükséges eszközöket. Ez is már elnyert pályázat a szerződéskötés van még 

hátra és kezdődhet a közbeszerzés.  

Az elnyert összeg 68.000.000 Ft 

 

Reményeink szerint még a nyáron sikerül a játszótéri pályázaton megvalósítani egy nagy 8 m 

átmérőjű több funkciós vár játék felállítását, felnőtt szabadtéri fitness eszközök beszerzését, 

már csak a támogatói szerződés aláírása van hátra. Költsége 7.000.000 Ft 

 Ha már elkezdtem a pályázataink felsorolását, szeretném megemlíteni, hogy a 

hagyományőrzésre benyújtott pályázatainkon, díszítőművészeti szakkör 1.100.000 Ft, székely 

tánccsoport 2.000.000 Ft, polgárőrség 3.600.000 Ft, testvértelepülési pályázataink 4 éven 

keresztül évi 2.000.000 Ft összegben is sokat segítettek az adott szervezeteknek. 

Jelen pillanatban a „Magyar Falu program” keretében elbírálásra vár a már említett orvosi 

eszköz pályázatunk kb. 4.000.000 Ft értékben, 

A művelődési ház tető felújítására és napelemmel történő felszerelésére beadott pályázat 

15.000.000 Ft értékben, rendezvények lebonyolítását segítő eszköz beszerzés 5.000 000 Ft 

értékben. 

Amennyiben kiírásra kerül a belterületi utak felújítására a „Magyar Falu program” keretében a 

pályázat, erre is benyújtjuk a pályázatunkat, a Damjanich utcával kezdenénk, a terv már 

elkészült. 

 

Úgy gondolom, hogy az elmúlt 2 év során jelentős fejlesztéseket tudtunk megvalósítani, és nem 

kell szégyenkeznünk az elvégzett fejlesztések miatt. 

Szeretném ezt a munkát folytatni az Őszi önkormányzati választások után is, amennyiben 

bizalmat kapok a lakosságtól a folytatásra. 

Ezért a sok fejlesztésért szeretném köszönetemet kifejezni Magyarország kormányának, és 

külön köszönöm Zsigó Róbert államtitkár Úrnak, országgyűlési képviselőnknek, úgy 

gondolom, ez a sok fejlesztés nem jöhetett volna létre az Ő hathatós támogatása nélkül, és 

kérem, hogy a további fejlesztéseinket is támogassa ugyanilyen hatékonysággal. 

És megragadom az alkalmat, hogy itt a nyilvánosság előtt megköszönjem a község lakossága, 

és önkormányzata nevében, településünk egészségügyi dolgozóinak az áldozatos munkáját, 

amit a csátaljai emberek egészségéért végeznek. 


